
Ik maak bezwaar tegen de jaarlijkse kosten voor het registreren van een UBN-
nummer (Uniek Bedrijfsnummer) voor bijenhouders. Hoewel ik begrip heb voor 
de noodzaak van identificatie en registratie van dieren in het kader van 
volksgezondheid en voedselveiligheid, vind ik de invoering van een jaarlijkse 
bijdrage in de huidige voorgestelde vorm  onredelijk en onnodig belastend voor 
bijenhouders.

Een eenmalige registratie tegen betaling is te overzien. Alhoewel ik hierbij wil 
aantekenen dat het vreemd is dat men als hobby imker een bedrijfsnummer 
nodig heeft. 
Vergelijk het met het houden van een kat als huisdier. Er is ook geen registratie 
nodig voor het geval er ergens de niesziekte uitbreekt.
Het lijkt erop dat de overheid hier de regels voor het beroepsmatig en als hobby 
houden van bijen voor het gemak op 1 stapel heeft gegooid. Dit terwijl er bij de 
registratie duidelijk wordt gevraagd naar de hoeveelheid volken en dus het 
onderscheid makkelijk te maken is. 
De Beroepsvereniging van Nederlandse imkers, BVNI, heeft 17 beroepsimkers 
als lid. Dat wil mijns inziens zeggen dat de rest van de imkers geen inkomen 
overhoudt aan deze hobby. Het belasten per lokatie is dan ook niet reëel. Bij 
ons op de vereniging zijn er imkers die bijv. 3 volken hebben, die elk op een 
andere lokatie staan ivm ruimtegebrek of beperken van overlast voor de 
omgeving. Een imker als deze zou nu een onevenredig bedrag moeten gaan 
betalen t.o.v. van een imker die wel de mogelijkheid heeft om bijv. 15 volken ook 
zijn/haar eigen terrein te houden. Er lijkt dus geen rekening te worden 
gehouden met het gelijkheidsbeginsel.
Daarnaast is de schijnbaar willekeurig gekozen datum van 1 februari niet 
realistisch, op die datum weet ik nog helemaal niet hoeveel volken ik nog levend 
heb. Ik ga pas eind februari, bij slecht weer eerste helft van maart, eens kijken 
hoe mijn volken eraan toe zijn. 
Er wordt behalve het snel kunnen optreden bij een, vrijwel niet voorkomende, 
uitbraak van besmettelijke ziekten ook geen enkele melding gemaakt van welke 
voordelen deze regeling heeft voor de imkers. Worden wij nu gelijkgesteld met 
bijvoorbeeld veehouders als het gaat om schadeloosstelling bij ruiming? Gaat 
de overheid de geïnde gelden gebruiken voor de ondersteuning van de imkerij, 
bijvoorbeeld door nu wel een effectieve bestrijding van de Aziatische hoornaar 
te gaan instellen.

Dan even de handhaving, ik ben er benieuwd hoe de overheid de handhaving 
wil gaan doen. Ik neem aan dat er niet voldoende controleurs zijn om op 1 
februari bij alle imkers in het land te gaan controleren. Ik vermoed zelfs dat er 
niet genoeg controleurs zijn om een wetenschappelijk onderbouwde landelijke 
steekproef uit te voeren op 1 februari.
Ook over het sanctiebeleid is niets medegedeeld, er wordt gespeculeerd dat 
overtreding van dit beleid gezien wordt als een economisch delict. Als dit zo 
zijn en stand zou houden bij een rechter, wat ik als niet deskundige op dit 
gebied toch zeer betwijfel, dan zou dit een behoorlijke nagel aan de doodskist 
van deze belangrijke hobby zijn.



Als laatste lees ik in een aantal reacties dat de het overgrote deel van de imkers 
al aangesloten is bij de landelijke imker verenigingen. Ik ben het dan ook met 
deze mensen eens dat als het puur gaat om de registratie van de imkers dat er 
via een toestemmingsprocedure een mogelijkheid zou moeten zijn om de 
benodigde (eventueel geanonimiseerde) gegevens te delen met de overheid 
voor rapportage aan de EU. Als er dan toch een uitbraak mocht zijn van een 
besmettelijke bijenziekte zijn deze imker verenigingen prima in staat om hun 
leden in het betreffende gebied te waarschuwen.


